
VRAGEN CDA FRACTIE

1. Blz 14: Op struun en Gebiedswethouders: 
Vraag: waar zijn respectievelijk de leden van het college geweest en welke 
aandachtspunten hebben  zij  uit  de  overleggen meegenomen? Wat  zijn  de 
ervaringen van het college.

Antwoord:
In  2018 zijn  we gestart  op  basis  van de indeling die  we hebben gemaakt 
binnen ons college:
De Graaf en Kraaijenbrink: Kleinere dorpen
Gopal: Eelde
Lammers: Zuidlaren
Vemer: Vries
Daarnaast is het college gezamenlijk op bezoek geweest in Oudemolen en 
Taarlo. 

Op de spreekuren in de dorpen en tijdens de bezoeken komen onderwerpen 
aan bod die uiteenlopen van praktische vragen en wensen over bijvoorbeeld 
de fysieke leefomgeving (onderhoud, beheer). Maar ook willen we juist graag 
het gesprek hebben over de thema’s die spelen. We zijn van plan door te 
gaan  met  onze  bezoeken.  Ook  in  relatie  met  de  omgevingsvisie  zullen 
gesprekken en bezoeken plaatsvinden. 

2. Blz 19: Op de hoofdweg te Eelde is gestart met een interactief traject met
aanwonenden van het fietspad. 
Vraag: Hoe ziet dit traject er uit en zijn er tussentijdse resultaten geboekt?

Antwoord:
We zijn  begonnen  met  een  blanco  tekening,  waarbij  alleen  de  kadastrale 
wensen in beeld waren. Inwoners en ondernemers uit het plangebied konden 
hun  wensen  duidelijk  maken.  Deze  wensen  hebben  we  vertaald  naar  een 
schets.  Deze  schets  is  gebruikt  bij  de  financiële  onderbouwing  voor  de 
perspectievennota  en  zal  straks  weer  gebruikt  worden  in  het  verdere 
ontwerpproces met ondernemers en inwoners. 

3. Blz. 22: Mooie en actieve kernen: 
Aangegeven  wordt  wat  de  doelstelling  is.  Eerder,  reeds  in  2017,   is  een 
raadsbrede motie aangenomen om een bedrag beschikbaar te stellen t.b.v. 
extra  investeringen  in  de  kernen  om  deze  kernen  nog  aantrekkelijker  te 
maken. Daarmee zou aan de slag worden gegaan. 
Vraag: Wat  is  hiermee  tot  nu  toe  gedaan;  wat  zijn  de  resultaten  en  het 
vervolg/uitvoering. Graag hierover meer duidelijkheid.

Antwoord:
Bij de Voorjaarsbrief 2019 geven wij de voortgang van de uitvoering van deze 
motie  aan en ook hebben wij  naar  aanleiding  van uw eerdere  schriftelijke 
vraag een brief gestuurd. Wij verwijzen derhalve daar naar.



4. Blz. 23: Accommodatiebeleid: 
Met het oog op de komende sluiting van het Harens Lyceum de vraag wat de 
stand van zaken is (m.n. dus in Zuidlaren). 
Vraag: Hoe gaat dit  proces nu verder, ook voor wat de feitelijke uitvoering 
betreft  van  de  reeds  eerder  geaccordeerde  uitvoering  van  de  scholen, 
sportaccommodaties etc.?

Antwoord:
Door de komende sluiting in combinatie met o.a. de gestegen bouwkosten is 
een  herziening  van  de  planuitwerking  van  het  Accommodatiebeleid  voor 
Zuidlaren  noodzakelijk.  Wij  zijn  hierover  in  gesprek  met  de 
onderwijsinstellingen  en  de  betrokken  sportverenigingen.  Na  de  zomer 
verwachten wij een herzien plan voor het Accommodatiebeleid Zuidlaren op te 
leveren. 
Uitvoering  van  de  andere  plannen  zoals  opgenomen  in  het 
Accommodatiebeleid vindt gewoon doorgang.

5. Blz 27: Ook in 2018 heeft Tynaarlo meegedaan met het provinciale project
Bloemrijke akkers.
Vraag: Waar heeft dit plaatsgevonden en wat zijn de resultaten?
Waarom is bij regulier onderhoud van bermen in de gemeente ook in 2018 
vast niet begonnen met het inzaaien met bloemenmengsel?

Antwoord vraag 1: 
In 2018 waren er 10 deelnemers verspreid over de hele gemeente en is er een 
totaal areaal van 5 ha aan bloemrijke akkers gerealiseerd.

Antwoord vraag 2: 
Het  inzaaien  van  bermen  gebeurt  in  de  afgelopen  jaren  al.  Vaak  is  de 
aanleiding  een  asfalt  overlaging  of  een  reconstructie.  Denk  hierbij  aan  de 
prachtig  bloeiende  berm  aan  de  Voorkampen  in  Zuidlaren,  maar  ook  de 
bloembollen die afgelopen voorjaar overal hebben gebloeid. In 2018 hebben 
we  45  kilometer  berm  ingezaaid  met  een  bloemmengsel,  na  diverse 
wegwerkzaamheden. 



6. Blz 28: Middels interne cultuurcoördinatoren bij scholen ophalen welke
activiteiten gewenst zijn. 
Vraag: Wat was het resultaat van deze actie?

Antwoord:
Het cultuurmenu dat binnen scholen wordt gebruikt is in 2018 samen met de 
scholen en de interne cultuurcoördinatoren bijgesteld. Een aantal activiteiten 
zijn  eruit  gehaald  en  daarvoor  in  de  plaats  is  samen  met  lokale  musea 
(Wachter  Klompenmuseum ) aan het aanbod gewerkt.  Na de zomer 2019 
starten de pilots van de Wachter en het klompenmuseum. Dit past bij ons doel 
om ruimte te geven aan lokale culturele partijen. 

7. Blz. 52: Tabel weerstandscapaciteit Tynaarlo.
Bij  1*  wordt  uitgelegd  dat  het  bedrag  aan  onbenutte  belastingcapaciteit  is 
berekend op basis van de tarieven OZB 2018 en de laatste WOZ waarde 
afgezet tegen het zogenaamde artikel 12-tarief.
Vraag: wat is het artikel -12 tarief?

Antwoord:
De  mogelijkheid  tot  verhogen  van  gemeentelijke  belastingen, 
bestemmingsheffingen  en  rechten  kan  bijdragen  tot  het  opvangen  van 
financiële risico’s. De ruimte die de gemeente heeft om belastingen en andere 
heffingen te verhogen wordt beperkt door wettelijke restricties. Het gaat dan 
bijvoorbeeld over vastgestelde maximum (verhoging van) belastingtarieven, of 
dat  leges  maximaal  het  niveau  van  kostendekkend  mogen  bedragen.  De 
gemeente heeft bij het jaarlijks vaststellen van het tarief voor de OZB tot op 
zekere  hoogte  beleidsvrijheid.  Hierbij  wordt  vanuit  het  Rijk  wel  een 
voorwaarde  gesteld;  de  jaarlijks  opnieuw  vast  te  stellen  macronorm.  De 
macronorm voor de OZB geeft aan met hoeveel procent de landelijke OZB-
opbrengst  maximaal  mag  stijgen.  Deze  norm  is  opgebouwd  uit  een 
inflatiepercentage  en  een  percentage  aan  toegestane  nominale 
opbrengstverhoging. Ter bepaling van de weerstandscapaciteit  wordt veelal 
de artikel  -12 norm als  uitgangspunt genomen voor het  berekenen van de 
onbenutte belastingcapaciteit.  Een gemeente met een artikel  12 – status is 
een Nederlandse gemeente die onder financiële curatele is gesteld door het 
rijk  vanwege  een  structurele  slechte  financiële  situatie.  Deze  gemeenten 
moeten hun tarieven verhogen tot een “redelijk peil eigen heffingen”, willen zij 
in  aanmerking  kunnen komen voor  rijkssteun.  De actuele  normen voor  dit 
artikel 12 – beleid worden jaarlijks in de meicirculaire van het gemeentefonds 
bekend gemaakt. Voor 2018 bedroeg dit artikel -12 tarief 0,1952 (bron: mei-
circulaire 2017 blz. 137). Duidelijk is dat dit geen waarschijnlijk scenario voor 
onze gemeente  vormt  en  de omvang van de onbenutte  belastingcapaciteit 
derhalve in zekere zin als een theoretisch gegeven is te beschouwen.

8. Blz. 53: Decentralisaties in het sociale domein:
In 2017 is het uitgangspunt van solidariteit rondom jeugdzorg losgelaten.
Vraag A: in welke zin is het uitgangspunt van solidariteit rondom de jeugdzorg 
losgelaten?



Is dat alleen omdat de kosten voor jeugdzorg veel nadeliger zijn dan gedacht, 
of vanwege een andere reden?
Voor 2019 en 2020 zijn de voorziene tekorten incidenteel opgenomen in de 
begroting.
In 2018 is een onderzoek gestart naar de besteding van de middelen. Op dit  
moment  is  nog  onduidelijk  wanneer  de  uitgaven  op  de  lange  termijn  in 
evenwicht zullen zijn, zo lezen we.
Vraag  B: Zou  het  mogelijk  zijn  om bv  de  geldstromen rondom jeugdzorg 
begrotingstechnisch helemaal te isoleren van de rest van de begroting? Dit om 
de helderheid van de processen scherp te houden en te krijgen?

Antwoord A: 
Op het moment dat besloten werd om de solidariteit op jeugdhulp volledig los 
te laten (2017) was er nog geen sprake van tekorten. Op dat moment kostte 
de solidariteit onze gemeente alleen maar geld. Inhoudelijk was het argument 
dat  gemeenten die  de zaken goed voor  elkaar  hadden (en daar  ook voor 
hadden geïnvesteerd in het voorliggend veld en de gemeentelijke organisatie) 
daar ook het voordeel van wilden hebben.   

Voor de achtergrond:
In 2015 en 2016 kochten de Drentse gemeenten de jeugdhulp gezamenlijk in 
vanuit  de  Jeugdhulpregio  Drenthe.  Afgesproken  werd  dat  de  Drentse 
gemeenten solidair waren op de hogere interventieniveaus. De gemeenten uit 
Noord en Midden Drenthe besloten om met ingang van 2017 een groot deel 
van  de  jeugdhulp  zelf  in  te  kopen,  samen  met  de  Wmo.  Daarbij  werd 
afgesproken dat de NMD-gemeenten niet meer solidair zouden zijn. Er was op 
dat moment nog geen sprake van een tekort op de jeugdhulp. In de jaren 
daarna  werden  steeds  meer  jeugdhulpproducten  door  de  regiogemeenten 
(NMD) ingekocht. Per 1 januari 2019 worden alle jeugdhulpvoorzieningen op 
NMD-niveau ingekocht, waarmee ook de Drentse solidariteit volledig is komen 
te vervallen.

Antwoord B: 
Deze  lasten  worden  reeds  afzonderlijk  geraamd  in  hoofdstuk  6  sociaal 
domein. Omdat de rijksbijdragen voor de jeugdzorg bestaan uit verstrekkingen 
middels het gemeentefonds, zijn dezen apart geraamd in hoofdstuk 0 bestuur 
en  ondersteuning  (taakveld  0.7  Algemene  uitkering  en  overige  uitkeringen 
gemeentefonds). 

9. Blz 55: Onder andere door ontwikkelingen in de omgevingsvisie zal de ratio 
van het weerstandvermogen de komende jaren flink afnemen. 
Vraag: Welke ontwikkelingen zijn dit?

Antwoord:
Veel gemeenten ervaren de regels voor ruimtelijke plannen als ingewikkeld en 
onduidelijk. Met de Omgevingswet wil de overheid deze regels (voor bouwen, 
milieu,  waterbeheer,  gebiedsontwikkeling,  monumentenzorg  en  natuur) 
vereenvoudigen en samenvoegen. Zodat het straks bijvoorbeeld makkelijker is 
om bouwprojecten te starten. De nieuwe Omgevingswet is aangenomen door 
de Tweede Kamer en treedt in 2021 in werking.



In opdracht van het ministerie van Infrastructuur en Milieu, VNG, IPO en UvW 
(Bestuursakkoord 2015) is onderzoek gedaan naar de financiële effecten voor 
Rijk,  gemeenten,  provincies  en  waterschappen  als  gevolg  van  de  nieuwe 
Omgevingswet.  
1. De  lagere  inkomsten  (leges)  van  gemeenten,  provincies  en 

waterschappen;
2. De  financiële  effecten  (kosten)  van  verdere  digitalisering  binnen  de 

Omgevingswet;
3. De  (financiële)  werklast  effecten  voor  het  ‘bevoegd  gezag’  van  de 

nieuwe  wet  inclusief  pretoets  Amvb’s,  invoeringswetten  en 
aanvullingswetten;

4. De (financiële) effecten van invoering.

10. Blz. 80: Bedrijventerrein Vriezerbrug: 
Er is nog slechts 1 ha grond beschikbaar. 
Vraag: Hoe nu verder wanneer alle grond is uitgegeven?

Antwoord:
In  de  op  te  stellen  Omgevingsvisie  zullen  nadere  afwegingen  en  keuzes 
omtrent  ruimtelijke  invullingen,  onder  andere  voor  bedrijfsvestiging,  worden 
gemaakt.  

 



VRAGEN LEEFBAAR TYNAARLO FRACTIE
11. Blz. 7: onderwijs.

Hier  staat  dat  Alle  scholen  in  de  gemeente  krijgen  nieuwbouw of  worden 
gerenoveerd.  Geldt dit voor openbaar en christelijk onderwijs of gaat dit 
alleen over de openbare scholen (want dat denken we namelijk)? 

Antwoord:
De  investeringen  in  onderwijshuisvesting  vinden  plaats  voor  zowel  het 
openbaar als het bijzonder (christelijk) onderwijs.

12. Blz. 14.
Hier  staat  dat  de  gemeente  een  Betalingsdiscipline  heeft  van  86,14%. 
Volstaat dit voor een gemeente die als betrouwbaar wil worden gezien. 
Persoonlijk vinden we dit nogal laag.

Antwoord:
Het Rijk streeft naar het tijdig betalen van 90% van de facturen (binnen 30 
dagen). Dit percentage wordt door ons op dit moment nog niet gerealiseerd. 
Het niet tijdig betalen van facturen heeft veelal een oorzaak. Niet alle oorzaken 
kunnen door interne procedures worden ondervangen. Daar waar wij invloed 
kunnen uitoefenen op de betaaltermijnen,  zullen wij  dat  doen,  bijvoorbeeld 
door meer aandacht te besteden aan het aanbieden van de factuur aan de 
juiste budgetbeheerder.

13. Blz. 17: evaluatie buurt whatsapp groepen. Staat op oranje.
Wellicht misschien handig om de burgers een en ander bij te brengen over 
hoe om te gaan met en zich te gedragen binnen whatsapp groepen of het  
effectief te laten zijn. We horen nogal eens klachten over hoe mensen zich 
onderling in dergelijke groepen gedragen.

Antwoord:
Wij  danken Leefbaar Tynaarlo hartelijk voor de gedane suggestie.  Voor de 
komende  periode  gaan  wij  gesprekken  aan  met  verschillende  WhatsApp-
groepen. Wij nemen deze suggestie daarin mee.

14. Blz. 19: toelichting op 3.1 ontbreekt 

Antwoord:
De luchthaven heeft inmiddels een aantal verkenningen laten uitvoeren om te 
komen tot een ondernemersvriendelijk(er) bestemmingsplan. De 
planuitwerking is nog niet zo ver dat het bestemmingsplan in procedure kan 
worden gebracht.  

15. Blz. 28/29: Toelichten ontbreken voor 5.2, 5.3, 6.2, 7.1, 7.2, 7.3 en 7.4 

Antwoord:
5.2. Het beleidsdocument biodiversiteit is in ontwikkeling en zal tweede helft  
2019 aan de raad worden aangeboden 



5.3. Het beleidsdocument invasieve exoten is in ontwikkeling en zal tweede 
helft 2019 aan de raad worden aangeboden

6.2 Groenpilot Tipkampen Vries
Dankzij de inzet van initiatiefnemers is de speeltuin Tipkampen Vries in 2016 
opnieuw ingericht en wordt deze ook veel gebruikt door de kinderen uit  de 
buurt.  De  Stichting  Speeltuin  Tipkampen  Vries  heeft  aangegeven  dat  een 
dergelijke pilot om als buurt het groenonderhoud op zich te nemen, staat of 
valt met de mate van betrokkenheid van buurtbewoners en de mate waarin zij  
daarvoor actie willen ondernemen. Uit de ervaringen is gebleken dat er in de 
praktijk niet voldoende draagkracht bij de rest van de buurt is. Naar aanleiding 
daarvan  heeft  Stichting  Speeltuin  Tipkampen  Vries  aangegeven  dat  de 
Stichting per 1 april 2019 opgeheven wordt. De pilot in de huidige vorm wordt 
eveneens formeel beëindigd per 1 april 2019, waarbij alle afspraken omtrent 
het groenonderhoud weer terugvallen naar de gemeente. 

De toelichting van de onderdelen 7.1 – 7.4 met betrekking tot  Programma 
Natuurlijk Platteland is aangegeven op blz 30. De projecten zijn wel allemaal 
onder  de  aandacht  maar  zijn  in  2018  niet  afgerond.  Dat  komt  omdat  we 
langere  voorbereidingstijd  hebben  en  we  deze  projecten  met  veel  andere 
partijen uitvoeren. 
7.4. Zie ook het antwoord bij 5.3

16. Blz. 33. waarom 1.1 oranje (waarom dan geen toelichting)
Antwoord:
De  projecten  (voortkomend  uit  het  Transformatieplan)  lopen  nog  door, 
vandaar dat de kleur oranje is gekozen. We brengen de activiteiten straks 
onder bij de kadernota c.q. het uitvoeringsprogramma wat daar vervolgens uit 
voort vloeit.

17. Waarom 3.1 oranje (waarom dan geen toelichting)

Antwoord:
We  investeren  in  een  sluitende  keten,  dat  was  de  doelstelling  die 
geformuleerd is, dus zou hij op groen moeten staan. Maar het realiseren van 
een sluitende keten is een continu proces waarop blijvend geïnvesteerd moet 
worden. In die zin klopt het dat er voor oranje is gekozen. De doelstelling had 
wellicht anders geformuleerd moeten worden.  

18. toelichting 6.1 ontbreekt

Antwoord:
In het samenwerkingsverband Drentsche Aa zijn nieuwe afspraken gemaakt 
voor het actualiseren van de kadernota Participatie. Op dit moment koersen 
we op besluitvorming in uw raad eind november. Het opstellen van een nieuwe 
kadernota heeft meer tijd in beslag genomen door onder andere de liquidatie 
van Alescon en de gevolgen voor het Werkplein Drentsche Aa. Inmiddels is 
gestart  met  een  bestandsanalyse  en  met  panelgesprekken.  De  uitkomsten 
hiervan vormen een leidraad voor het opstellen van deze nieuwe kadernota 
Participatie.



19. Blz. 37. Wel een toelichting voor een KPI 3.4, maar die ontbreekt in tabel.

Antwoord:
Per abuis is hier een toelichting voor KPI 3.4 opgenomen. Dit had 3.3 moeten 
zijn.

20. Blz. 53 Er wordt rekening gehouden met een significant lagere opbrengst voor 
het PBH terrein?  Is dat wel terecht? Dit bedrag speelt ook nog eens een 
grote rol in het benodigde weerstandscapaciteit. Een andere verhouding geeft 
wat dat betreft een behoorlijk ander beeld.

Antwoord:
De  terugverdiencapaciteit  van  de  investering  in  het  PBH  terrein  wordt 
hoofdzakelijk  bepaald  door  het  uiteindelijke  plan.  Dit  plan  wordt  in  2020 
definitief gemaakt en komt tot stand middels een participatief proces met de 
inwoners  van  Zuidlaren.  Het  terugverdienpotentieel  van  de  investeringen 
(aankoop, kosten onderzoek, kosten participatieproces e.d.) worden bepaald 
door de te verwachten opbrengstprijs per m². De opbrengstprijs per m² ten 
tijde van de berekening bij aankoop grond was gebaseerd op realisatie van 
een  toen  beoogd  programma.  De  uitkomst  van  het  participatieproces  en 
daarmee het te ontwikkelen programma en dus opbrengstprijs per m² staat nu 
niet  meer  vast.  Dit  maakt  dat  wij  deze  raming  conform  onze  beleidslijn 
(realistische  inbrengwaarde  zonder  concreet  programma)  naar  beneden 
hebben bijgesteld.   

21. Blz. 53. Sociaal domein. Blz 8 spreekt van een toenemend aantal klanten. Het 
risico wordt hier echter gelijk gehouden. Is dat terecht? 

Antwoord:
De omvang van de risico’s zijn niet direct en volledig te beïnvloeden. Om het 
financiële risico te dekken nemen we voor 2019 en 2020 de voorziene tekorten 
incidenteel op in de begroting. Daarnaast zijn we een onderzoek gestart naar 
de besteding van middelen en streven we er  naar  om op basis  van deze 
inzichten de uitgaven in het Sociaal Domein op de lange termijn in evenwicht 
te brengen met de daarvoor aanwezige middelen.

22. Blz.  55.  Wat is  het  belang om zo een enorm overschot te  hebben als 
weerstandscapaciteit? Gemeente  Den  Helder  hanteert  bijvoorbeeld  een 
maximum van 1.4 als ratio van het weerstandsvermogen. Op de website van 
Ensie wordt het volgende weergegeven:

Waarderingscijfer Ratio Betekenis
A >2 Uitstekend
B 1,4 - 2 Ruim voldoende
C 1 - 1,4 Voldoende
D 0,8 - 1 Matig
E 0,6 - 0,8 Onvoldoende
F < 0,6 Ruim onvoldoende



Gemeente Tynaarlo zit op 2,06. Dat valt in de categorie uitstekend. Als je de 
inschatting van de PBH anders zou doen valt  het  nog hoger  uit.  Leefbaar 
Tynaarlo denkt dat dat reëel is en je kan je als gemeente de vraag stellen of je 
categorie B niet goed genoeg vindt. Zeker als je kijkt naar de hoeveelheid geld 
die de gemeente leent.  Je zou ook op standpunt kunnen staan dat je een 
maximum  aanhoudt  van  1,4  –  1,6  en  eventueel  voor  benodigd 
weerstandsvermogen geld op de korte termijnmarkt leent. We weten alleen 
niet  of  dat  kan  en  mag.  Maar  zoals  het  hier  wordt  gepresenteerd  is  het  
vastgezet geld, dat zonder enig besluit maar kan aangroeien.

Antwoord: 
Ook in de weerstandsparagraaf is opgemerkt dat door de ontwikkelingen in de 
omgevingsvisie (zie antwoord vraag 55), het dekken via de begroting 2019 en 
2020 van de tekorten in het Sociaal domein en de investeringen in glasvezel 
de  ratio  van  het  weerstandsvermogen  de  komende  jaren  nog  flink  zal 
afnemen.  Daarnaast  is  de  berekeningswijze  van  de  onbenutte 
belastingcapaciteit een “standaard” berekeningswijze en het effectueren van 
deze ruimte is niet op korte termijn te realiseren. Het lenen van geld op de 
korte termijnmarkt geeft wel een verbetering van de liquiditeit maar niet van de 
weerstandscapaciteit, immers dit is vreemd vermogen wat niet meetelt in de 
berekening van de weerstandscapaciteit.

23. Blz. 58. Liquiditeitenplanning
Hoe  oud  zijn  de  huidige  liquiditeitenplannen? Zeker  als  risico  op 
rentewijzigingen zo groot wordt gezien lijkt het verstandig snel actie te nemen. 
Wanneer gaat dat gebeuren (is nu een open eindje) 

Antwoord: 
De huidige  liquiditeitsplanning is  3  jaar  oud.  De actualisatie  wordt  in  2019 
opgepakt,  zodat  bij  de begroting  2020 een geactualiseerde planning wordt 
gepresenteerd. 

24. Blz. 80.
Nog 285 kavels geprognotiseerd voor Ter Borch (excl business park), vanaf 
2019. Bij ons weten is de wijk vastgezet op maximaal 1100 woningen. Dat zou 
betekenen dat er nog haast een derde bijgebouwd gaat worden. We vragen 
ons af of er tegen dat maximum aan is geprognotiseerd. Gelden elders 
ook dergelijke maxima?

Antwoord: 
De  prognose  is  gebaseerd  op  de  planologische  mogelijkheden  en 
uitwerkingen (zoals verkavelingsopzet) voor de op dit moment nog uit te geven 
delen  van  Ter  Borch,  te  weten  het  entreegebied  en  Rietwijk  Noord.  De 
prognoses in andere projecten komen op dezelfde wijze tot stand. 

25. Blz. 92 Significante stijging (2018-2019 en verder) voor wegen, kunstwerken, 
beschoeiing en riolering wordt niet toegelicht. Geldt ook voor kapitaallasten. 
Verklaring ontbreekt.

Antwoord: 



In onderstaande tabellen hebben wij de budgetten uit de primitieve begroting 
2018  toegevoegd.  Ten  opzicht  van  de  primitieve  begroting  2018  zijn  de 
budgetten voor 2019 licht gestegen. Eind 2015 heeft de raad extra middelen 
beschikbaar gesteld voor het beheer en onderhoud van de openbare ruimte. 
De toen vastgestelde nota “Uitwerking thema’s” is de basis van de middelen 
voor het wegonderhoud, verlichting, kunstwerken en riolering. 
Er  is  minder  besteed  dan  geraamd.  De  reden  hiervan  is  met  name  dat 
kapitaallasten al geraamd worden in het jaar nadat het krediet beschikbaar is 
gesteld. In de meeste gevallen duurt het langer dan een jaar voor een project 
is  afgerond  en  het  krediet  kan  worden  afgesloten.  De  al  geraamde 
kapitaallasten vallen incidenteel vrij. Dit is ook terug te vinden in de voor- en 
najaarsbrieven die worden opgesteld en waarin de budgetten van 2018 naar 
beneden zijn bijgesteld.     

Budgetten wegen

Omschrijving

2018 
Primitieve 
begroting

2018 
Begroting
Na 
wijziging

2018 
Werkelijk

2019 
Begroting

2020
Begroting

2021
Begroting

Onderhoud wegen 1.838.000 1.514.000 1.668.000 1.845.000 1.891.000 1.919.000

Kapitaallasten wegen 283.000 108.000 106.000 309.000 305.000 303.000

Onderhoud verlichting 173.000 173.000 155.000 177.000 180.0000 183.000

Kapitaallasten verlichting 64.000 64.000 63.000 63.000 62.000 61.000

Totaal 2.358.000 1.859.000 1.992.000 2.394.000 2.438.000 2.466.000
Bedragen afgerond op € 1.000

Budgetten kunstwerken en beschoeiing

Omschrijving

2018 
Primitieve 
begroting

2018 
Begroting
Na 
wijziging

2018 
Werkelijk

2019 
Begroting

2020
Begroting

2021
Begroting

Onderhoud 274.000 274.000 257.000 281.000 287.000 292.000

Kapitaallasten 130.000 31.000 5.000 130.000 130.000 130.000

Totaal 404.000 305.000 262.000 411.000 417.000 422.000
Bedragen afgerond op € 1.000

Budgetten riolering

Omschrijving

2018 
Primitieve 
begroting

2018 
Begroting
Na 
wijziging

2018 
Werkelijk

2019 
Begroting

2020
Begroting

2021
Begroting

Onderhoud 513.000 513.000 529.000 526.000 536.000 546.000

Kapitaallasten* 1.101.000 880.000 843.000 1.220.000 1.211.000 1.249.000

Totaal 1.614.000 1.393.000 1.372.000 1.746.000 1.747.000 1.795.000
* excl. nog geplande investeringen GRP
Bedragen afgerond op € 1.000

26. (vraag 26 als vervolg op vraag 25) We denken dat de gemeente een besluit  
moet nemen over de ratio weerstandsvermogen die zij wil aanhouden. Lijk nu 
behoorlijk overdekt, zeker als je risico op PBH anders gaat bezien.



Antwoord:
In de berekening van de weerstandscapaciteit zijn ook een aantal ""overige 
risico's"" (met een omvang kleiner dan € 250.000) meegenomen. Hierin zitten 
ook een aantal risico m.b.t. onderhoud wegen, bruggen, kunstwerken e.d. Los 
daarvan zal de ratio als gemeld verder afnemen en is met de toenemende 
taken en verantwoordelijkheden, mede door de decentralisaties door het Rijk, 
het risicoprofiel significant toegenomen wat effect heeft op het aan te houden 
weerstandsvermogen.

 



Vragen GroenLinks fractie

27. P 14 Is er een overzicht te maken van het aantal bezoekers op de diverse 
spreekuren van de gebiedswethouders?

Antwoord: 
Wij houden dat niet op die manier bij. Na de start in 2018 was er veel vraag 
naar het spreekuur en is er door zo’n 20 inwoners gebruik gemaakt van het  
spreekuur. Inmiddels gaan wethouders ook zelf naar dorpen toe. Dit is een 
van de manieren om contact met inwoners te hebben.  .

28. P19 3e regel van onderen: Technisch gezien ligt het fietspad er nog goed bij.
Wat wordt hier precies mee bedoeld? 
Zijn de klachten over het fietspad niet reëel?

Antwoord:
Als  conform  het  normenkader  van  CROW  beoordeeld  wordt,  komen  er 
oneffendheden  en  dwarsvlakheden  voor.  Technisch  zal  er  in  2022  een 
gedeelte herstraat moeten worden. Deze kosten bedragen ongeveer 20.000. 
Het  fietspad  is  vergeleken  met  een  betonfietspad  minder  comfortabel.  De 
steen kent aan de bovenkant cementverlies, zodat de kiezels wat meer vrij 
komen te liggen. Dit maakt het fietsen niet comfortabeler.  

29. P20  In  het  kader  van  de  bedrijvenregeling  Drenthe  is  een  budget  van  € 
200.000  beschikbaar  gesteld  en  er  zijn  twee  subsidies  toegekend  voor  in 
totaal  €  100.000 Kan iets  nauwkeuriger  worden aangegeven waarvoor  die 
subsidies zijn verstrekt? 

Antwoord:
De bedrijvenregeling Drenthe 2017-2019 is een subsidieregeling gericht  op 
economische  structuurversterking  en  verbetering  van  het  vestigings-  en 
investeringsklimaat. De regeling is een gezamenlijk initiatief van de provincie 
Drenthe en zes Drentse gemeenten. Het gaat om de volgende gemeenten: 
Assen,  Borger-Odoorn,  Midden-Drenthe,  Noordenveld,  Tynaarlo  en 
Westerveld. De regeling wordt uitgevoerd door SNN (samenwerkingsverband 
Noord Nederland)

30. P21 Citaat “Hoewel de gekozen partner zich eind 2018 heeft teruggetrokken, 
is  hiermee  een  basis  gelegd  voor  de  verdere  doorontwikkeling  van  de 
Toegangspoort van het Noorden”. Einde Citaat.
Deze contradictio  in  terminis  is  dermate  cryptisch  dat  zij  om nadere  uitleg 
vraagt. Wat wordt hier precies mee bedoeld?

Antwoord:
Hiermee  wordt  bedoeld  dat  de  Hub-strategie  nader  is  uitgewerkt  en 
vormgegeven. Bij het vinden van een nieuwe partner hoeft niet opnieuw een 
volledige uitwerking van de “toegangspoort” te worden gemaakt.  



31. P27  De  Bibliotheek  moet  verdere  maatregelen  nemen  voor  een  verdere 
transformatie. Vanwaar dit dubbele “verder”? Er is veel onduidelijkheid over de 
bibliotheken. Zou het niet verstandig zijn hierover een infoavond te beleggen?

Antwoord:
De bibliotheek neemt nog steeds maatregelen voor de eerste tranche (korting 
van € 135.000). Daarnaast moet de bibliotheek “verdere maatregelen” nemen 
voor de “verdere transformatie”. Dat is de tweede tranche (korting van nog 
eens € 135.000 vanaf 2022). Wij zijn intensief en constructief in overleg met  
de bibliotheek over de toekomstige invulling. Een informatieavond is op dit 
moment nog niet aan de orde.

32. P29 Bestemmingsplan Wenakkers. Aangezien het Harens Lyceum blijkbaar 
afziet van nieuwbouw zijn er gevolgen voor de onderhandelingen met Lentis, 
voor de herinrichting van de Wenakkers en voor het bestemmingsplan. Zijn er 
al stappen gemaakt om de nieuwe situatie in kaart te brengen en aan de raad 
voor te leggen?

Antwoord:
Door  de  komende  sluiting  van  de  vestiging  van  het  Harens  Lyceum  in 
Zuidlaren in combinatie met o.a. de gestegen bouwkosten is een herziening 
van  de  planuitwerking  van  het  Accommodatiebeleid  voor  Zuidlaren 
noodzakelijk.  Wij  zijn  hierover  in  gesprek  met  de  onderwijsinstellingen,  de 
betrokken  sportverenigingen  en  Lentis.  Na  de  zomer  verwachten  wij  een 
herzien plan voor het Accommodatiebeleid Zuidlaren op te leveren.

33. P35 Waaruit blijkt de rol die Buurkracht en EC Drentse Aa spelen? Bestaat er 
samenwerking,  zijn  er  al  subsidies  geoormerkt?  Wordt  er  ook  al 
samengewerkt op het gebied van daken vrijgeven in een postcode roos voor 
het plaatsen van zonnepanelen?

Antwoord:
Buurkracht neemt het initiatief en de energie corporatie Drentse Aa speelt een 
rol in de coördinatie. Er zijn subsidies beschikbaar voor lokale initiatieven van 
bewoners, en de 4 energiebuurtteams hebben daar ook gebruik van gemaakt. 
De subsidies zijn niet verstrekt aan Buurkracht. 
Het vrijgeven van daken in een postcode roos is in 2018 niet gebeurd, maar 
daar wordt wel aan gewerkt. 

34. P36 Welk percentage scoort Tynaarlo in het preventief inenten van kinderen 
tegen kinderziekten?

Antwoord:
Deze gegevens worden bij gehouden door het Rijksinstituut voor 
Volksgezondheid en Milieu. Dit is te raadplegen via: 
https://www.volksgezondheidenzorg.info/onderwerp/vaccinaties/regionaal-
internationaal/schoolkinderen#!node-dtp-vaccinaties-gemeente 

Via deze website vindt u het volgende overzicht:

https://www.volksgezondheidenzorg.info/onderwerp/vaccinaties/regionaal-internationaal/schoolkinderen#!node-dtp-vaccinaties-gemeente
https://www.volksgezondheidenzorg.info/onderwerp/vaccinaties/regionaal-internationaal/schoolkinderen#!node-dtp-vaccinaties-gemeente


35. P37 Zijn er in het kader van duurzame inkoop al meerjarige overeenkomsten 
gesloten? Wordt er ook gekeken naar minder groen getinte oplossingen die 
wel voor een CO2 reductie zorgen?

Antwoord:
Zoals gemeld is de overeenkomst voor elektriciteit voor 2 jaar aangegaan. Bij 
een nieuwe inkoopovereenkomst elektriciteit zal nadrukkelijk gekeken worden 
naar de mogelijkheden voor verduurzaming. Bijvoorbeeld door te kijken naar 
duurzame/lokaal  opgewekte  alternatieven  die  minder  kosten  dan  de 
groencertificaten

36. P 38 De mededelingen over de omgevingsvisie suggereren dat die niet gereed 
is als de omgevingswet op 1 januari 2021 in werking treedt. Moet hier niet een 
tandje bijgezet worden?

Antwoord:
De ook met de raadswerkgroep afgestemde planning voor de Omgevingsvisie 
gaat, na het doorlopen van een zorgvuldig participatietraject, uit van definitieve 
oplevering en vaststelling van de Omgevingsvisie in de eerste helft van 2021. 
De omgevingsvisie dient wettelijk gezien voor 1 januari 2024 gereed te zijn. Er 
is  dus  geen  (wettelijke)  noodzakelijkheid  de  Omgevingsvisie  voor  de 
inwerkingtreding van de Omgevingswet te hebben vastgesteld. 



37. P 61 Er is een lening van 15 miljoen met een rentepercentage van 4,86% 
opgenomen. De lening loopt tot 2053 en kost jaarlijks ruim 6 ton.
Is het niet mogelijk deze lening af te lossen en zo nodig te vervangen door een 
nieuwe met een aanzienlijk lagere rente? Waarvoor is deze lening trouwens 
afgesloten en waarom is er een looptijd van 50 jaar? 

Antwoord:
De lening is afgesloten na de bouw van het nieuwe gemeentehuis. De kosten 
van de bouw zijn in eerste instantie gedekt vanuit eigen middelen. Gevolg was 
dat  de  rekening-courant  bij  de  BNG een fors  tekort  vertoonde.  Dit  is  toen 
steeds met kort geld gedekt. Dit is toentertijd (2003) omgezet naar een vaste 
financiering, waarbij is gekozen voor een lening van 15 miljoen euro. Gekozen 
is voor een lening op annuïtaire basis met een looptijd 50 jaar (maximum) met 
een 1e rentevast periode van 30 jaar, waarbij de vervolgfinanciering voor de 
restant periode wordt gegarandeerd.

Algehele of gedeeltelijke vervroegde aflossing van de geldlening is gedurende 
de  gehele  looptijd  van  deze  geldlening  niet  toegestaan.  Tussentijdse 
renteherziening ook niet. Per 15 februari 2034 en per 15 februari 2044 zal de 
rentevoet van de geldlening in onderling overleg opnieuw worden vastgesteld.

38. P63  Uit  tabel  1  blijkt  dat  er  voor  algemene  dienstverlening  een 
kostendekkendheid  is  van  49%.  Het  uitgangspunt  van  het  beleid  is  dat 
dienstverlening kostendekkend moet zijn. Worden maatregelen voorbereid om 
de kostendekkendheid te verhogen en zo ja, welke zijn dat?

Antwoord:
Voor een aantal producten dat valt onder de algemene dienstverlening geldt 
een gemaximeerd Rijkstarief. De tarieven en daarmee de inkomsten van deze 
producten kunnen niet verhoogd worden. De producten waarvan de gemeente 
vrij is het tarief te bepalen zijn de afgelopen twee jaar met 5% verhoogd.  Door  
het  digitaliseren  van  de  dienstverlening  wordt  getracht  te  besparen  op  de 
kosten. Hierbij houden we vast aan het uitgangspunt “digitaal waar het kan, in 
gesprek waar dat nodig of gewenst is”. 

39. P 65 In 2018 is voor € 120.000 kwijtgescholden aan belastingen, heffingen en 
rechten.
a) Hoeveel personen hebben van de regeling gebruik gemaakt?
b) Is een nadere verdeling te geven van de bedragen die aan belastingen, 

resp. heffingen, resp. rechten zijn kwijtgescholden?
c) Draagt het bedrag aan kwijtscheldingen een structureel karakter, en zo 

ja, welke maatregelen kunnen dan worden genomen om dit bedrag te 
verkleinen? 

Antwoord A:
322 belastingplichtigen hebben gebruik gemaakt, voor een totaalbedrag van € 
120.070. 



 
Gemeente Tynaarlo 

Automatische kwijtschelding  244 

Totaal kwijtschelding incl. continuanten  322 

Beslissing verzoek (afwijzers 53 

Gedeeltelijke kwijtschelding 3 

Nog in behandeling op zakenpartnerniveau 53 

Antwoord B:
Voor 2018 nog niet. Vanaf 2019 wordt bijgehouden per soort belasting/heffing 
welk bedrag wordt kwijtgescholden. Gezien de doelgroep gaat het met name 
om de riool- en de afvalstoffenheffing. Inwoners met een inkomen rond het 
minimum hebben minder vaak een koopwoning. Sinds het afschaffen van de 
gebruikersbelasting  van  woningen,  wordt  aan  huurders  geen  OZB  meer 
opgelegd.  

Belastingjaar Belastingsoort Begroting Bedrag verleend Saldo verschil

2018 Riool

Afval

OZB

Totaal 106.978 102.842 4.136

< 2018 Totaal (Riool en Afval) 17.228 17.228

Totalen < 2018/2018 gecombineerd Totaal (OZB, Riool en Afval) 106.978 120.070 13.092

Gemeente Tynaarlo

Antwoord C:
Ja, het draagt een structureel karakter. Belastingen en heffingen worden voor 
eenieder  op  dezelfde  manier  bepaald  en  berekend.  Voor  een  bepaalde 
doelgroep  (minima)  wordt  dit  vervolgens  kwijtgescholden.  Het  is  niet 
toegestaan  aan  de  voorkant  een  groep  belastingplichtigen  op  grond  van 
inkomen vrij  te  stellen.  Als  gemeente mogen we niet  aan inkomenspolitiek 
doen.  Onderstaande  tekst  is  overgenomen  van  https://vng.nl/producten-
diensten/databanken/belastingkennis-voor-raadsleden/belastingverordening. 
Op  deze  website  van  de  VNG  is  informatie  te  vinden  over  de  lokale 
belastingen. 

Verbod op heffing naar draagkracht
De  Gemeentewet  verbiedt  belastingbedragen  die  afhankelijk  zijn  van  de 
hoogte  van  het  inkomen,  de  winst  of  het  vermogen.  Het  verbod  op  het 
hanteren van draagkracht bij de tariefstelling, geldt niet alleen voor het tarief 
zelf,  maar  ook  voor  andere  elementen  in  de  belastingverordening  die  het 
uiteindelijke  bedrag  van  de  belasting  bepalen,  zoals  de  vrijstellingen.  Het 
draagkrachtverbod  moet  bewerkstelligen  dat  gemeenten  met  hun 
belastingheffing  geen  inkomenspolitiek  gaan  voeren.  Het  voeren  van 
inkomenspolitiek is namelijk voorbehouden aan het Rijk.

40. P 69 Is er wel een beeld over de financiën van het werkplein (WPDA)? De op 
deze pagina vermelde gegevens roepen alleen maar vragen op.

Antwoord:

https://vng.nl/producten-diensten/databanken/belastingkennis-voor-raadsleden/belastingverordening
https://vng.nl/producten-diensten/databanken/belastingkennis-voor-raadsleden/belastingverordening


WPDA en de drie gemeenten hebben samen een planning en control cyclus 
vastgesteld  en  doorlopen  deze  jaarlijks.  Dit  betekent  dat  er  regelmatig 
gekeken wordt wat de stand van zaken is. Vanuit deze cyclus hebben wij als 
gemeente een goed beeld over de financiën van het werkplein. Natuurlijk zijn 
er altijd een aantal factoren die niet door de gemeente en ook niet door het 
werkplein  beïnvloed  kunnen  worden.  U  kunt  hierbij  denken  aan  de 
Rijksmiddelen die beschikbaar worden gesteld. Het is hierbij altijd de vraag of 
het  verdeelmodel  dat  door  het  Rijk  gehanteerd  wordt  gunstig  of  ongunstig 
uitpakt voor de gemeente. Een andere factor waar we geen invloed op hebben 
is  de  economie,  deze  heeft  invloed  op  de  groei  of  krimp  van  het  aantal  
bijstandsgerechtigden.  Daarnaast  hebben  wijzigingen  in  de  wet-  en 
regelgeving tot gevolg dat het werkplein verantwoordelijk is voor een groep 
inwoners  met  een  grote  afstand  tot  de  arbeidsmarkt,  deze  inwoners  zijn 
moeilijker bemiddelbaar en vragen ook begeleiding van het werkplein op het 
moment dat zij aan het werk zijn.

41. P  92  Waarom  worden  bij  een  vervanging  van  armaturen  niet  altijd 
energiezuinige LED armaturen toegepast?

Antwoord:
Uitgangspunt is LED, maar in bijzonder gevallen kun gekozen worden voor 
een  PL  of  PLT  lamp.  Dit  zijn  wat  warmere  kleuren  licht  dan  Led.  Led 
verlichting wordt vaak als hard ervaren. 

42. P 93 In de tabel van de kunstwerken wordt gesproken over 16 houten- en 38 
betonnen bruggen,  dus in  totaal  54 bruggen.  Bij  het  gereedkomen van de 
wijken Ter Borch en Groote Veen worden dat 73 bruggen, dus 19 extra. Uit de  
tabel op pagina 94 blijkt niet dat daar, zowel wat betreft onderhoud als wat 
betreft kapitaallasten, voor de komende jaren rekening mee is gehouden? Is 
dat niet nodig?

Antwoord:
Dat is uiteindelijk wel de bedoeling. Bruggen worden net als wegen en groen 
pas opgenomen in het beheer als de exploitatie wordt afgesloten of als ze 
eerder  worden  overgedragen  aan  de  beheer  afdeling.  Aan  de  hand  van 
externe inspecties is geconstateerd dat de huidige budgetten voldoende zijn 
op korte en middellange termijn (3 jaar). De komende jaren moet aanvullend 
onderzoek  gedaan  worden  naar  diverse  kunstwerken  i.v.m.  gewijzigde 
regelgeving.

43. P  135  Op  deze  en  de  volgende  pagina  staat  een  lijst  van  organisaties 
waarmee de gemeente langlopende financiële verplichtingen heeft.
Een veelheid van aanbieders wordt als één van de zwakke punten binnen de 
uitvoering van de WMO gezien. Hoe vindt controle op het wel en wee van 
deze  organisaties  plaats,  om  incidenten  zoals  met  het  “Zorgcentrum 
Zuidlaarderhout” te voorkomen?

Antwoord:
Zicht  op  de  zorg  bij  aanbieders  is  er  op  diverse  manieren:  op  individueel 
niveau  bij  de  cliënten  die  wij  vanuit  de  resultaatplannen  volgen,  bij  de 



kwaliteitsmedewerkers  en  de  contractmanager.  Bij  de  aanbesteding  geven 
aanbieders aan hoe zij zorg verlenen. 
Financieel gezien hebben wij  als gemeente minder zicht op hun gegevens. 
Wel  dienen  zorgaanbieders,  middels  het  Uniform  Europees 
Aanbestedingsdocument  (UEA),  een  eigen  verklaring  af  te  leggen over  de 
financiële  toestand,  de  bekwaamheden  en  de  geschiktheid  van 
ondernemingen voor een aanbestedingsprocedure. 

Door het grote aantal aanbieders is het niet reëel dat dat wij als gemeente alle  
zorgaanbieders even goed in beeld hebben. Dit willen we verbeteren door in 
het nieuwe inkooptraject met minder zorgaanbieders te gaan werken en meer 
te gaan investeren op contractmanagement.

 



VRAGEN PVDA FRACTIE

44. p 14 gebiedswethouder op visite: hoeveel bezoeken hebben de verschillende 
wethouders afgelegd en wat waren zo de onderwerpen die werden besproken, 
wat  is  ermee  gedaan.  Nb  uiteraard  verwachten  wij  van  u  een  reactie  in 
algemene (geanonimiseerde) termen. Hieraan verbonden vragen wij  ons af 
hoe de belangstelling voor de spreekuren van burgemeester en wethouders is.

Antwoord:
Zie ook antwoord op 1e vraag CDA

45. p 14 onderaan tabel: wat hebben we aan deze indicatoren? Waar dienen die 
mee vergeleken te worden?

Antwoord:
Dit zijn indicatoren die conform de BBV verplicht opgenomen moeten worden 
in de jaarstukken. De indicatoren in Hoofdstuk 0 worden door de gemeente 
berekend o.b.v. gegevens binn2en de gemeente. De indicatoren in de overige 
hoofdstukken zijn afkomstig van www.waarstaatjegemeente.nl. De gemeente 
specifieke indicatoren zijn opgenomen naar aanleiding van de brief die aan uw 
raad is verzonden d.d. 21-11-2017 inzake Betaaldiscipline. Deze worden niet 
door andere gemeenten gepresenteerd en kunnen dan ook niet vergeleken 
worden.

46. p15 4.1 onderzoek is blijkbaar klaar, wanneer kan de raad dit tegemoet zien?

Antwoord:
Eind  2017  is  een  notitie  maatschappelijk  vastgoed  opgesteld  die  in  beeld 
brengt wat het maatschappelijk vastgoed is dat de gemeente zelf in bezit heeft 
en wat richtingen zijn waarop de gemeente met dit vastgoed om wil gaan. Die 
richtingen worden ook gebruikt als er zich een situatie voor doet dat tot (her)  
ontwikkeling of afstoten over kan worden gegaan. Naar dat inzicht wordt hier 
verwezen. 

47. p 19 3 Omgeving GAE: welke initiatieven zijn er? wat zijn de resultaten van het 
Living Lab?

Antwoord:
Cirrus heeft een nieuw gebouw gerealiseerd op de luchthaven, inmiddels is 
een  uitbreiding  van  dit  gebouw  aangevraagd.  In  twee  gebouwen  van  de 
voormalige Rijksluchtvaartschool zijn verschillende bedrijven gevestigd. Ook 
aan de invulling van het derde gebouw werd in 2018 al gewerkt. 

Het Living Lab heeft een rol gespeeld in deze invulling in het begin van het 
traject door de mogelijkheden en begrenzingen van monumentale gebouwen 
te verkennen. Verder is het Living Lab betrokken bij de drone hub. Er lopen 
diverse andere projecten.

48. 3.1 waarom is het niet gelukt een ondernemersgericht bestemmingsplan voor 
het voorterrein op te stellen?



Antwoord:
Ondernemersinitiatieven  op  en  rond  de  luchthaven  willen  wij  planologisch 
faciliteren  door  aanpassing  van  het  bestemmingsplan.  De  luchthaven  en 
ondernemers zijn nog niet zo ver met de planuitwerking dat de herziening van 
het  bestemmingsplan  naar  een  op  die  ondernemerswensen  gericht  plan 
verder kan worden opgepakt.

49. p21. GAE: de partner heeft zich terug getrokken maar toch is een basis gelegd 
voor de ‘Toegangspoort van het Noorden’ - hoe dan?

Antwoord:
Hiermee wordt bedoeld dat er ervaring is opgedaan met de Hub-strategie. Er 
is belangstelling, dit is gebleken uit de toenemende passagiersaantallen. Bij 
het  vinden  van  een  nieuwe  partner  kunnen  de  ervaringen  meegenomen 
worden.

50. p40 1.3 hier staat dat BP voorterrein is afgerond, op p19 staat van niet. Hoe zit 
het?
Antwoord:
De vermelding op pagina 19 is correct. De vermelding op pagina 40 is helaas 
onjuist.  Wij  hebben  in  die  tabel  bedoeld  aan  te  geven  dat  wij  ambtelijke 
capaciteit  en  middelen  beschikbaar  hebben  in  2018  om  op  basis  van  de 
nadere planuitwerking door GAE en ondernemers een bestemmingsplan op te 
stellen.

51. 4. toelichting op afwijking: wat zijn TUVO 1 en TUVO 2?

Antwoord:
TUVO 1 en 2 zijn twee verschillende pilots van de Tussen Voorziening. De 1e 
pilot is gestart op 1 juli 2016  en duurde tot 1 juli 2018. Deze pilot was in het 
kader van de GVA regeling (gemeentelijk versnellingsarrangement) en werd 
uitgevoerd  onder  verantwoordelijkheid  van  6  deelnemende  Drentse 
gemeenten. De tweede pilot is gestart op 1 augustus 2018 en duurt in principe 
tot  1  januari  2020.  Dit  is  een  pilot  in  het  kader  van  het  onderzoek  naar 
flexibilisering van de asielketen, onder verantwoordelijkheid van het ministerie 
van J&V.

52. p.142 bijna een miljoen tekort op overhead! De uitleg eronder voldoet absoluut  
niet. We vernemen graag uw inhoudelijke onderbouwing van het tekort. 

Antwoord:
In de toelichting op de bedrijfsvoering is verwezen naar de jaarrekening 2017 
en de voorjaarsbrief 2018. Hier had echter ook de toelichting in de begroting 
2019  benoemd  moeten  worden.  Dat  is  namelijk  het  moment  dat  in  de 
begroting  structureel  een  bedrag  van  €  500.000  aan  de  bedrijfsvoering  is 
toegevoegd voor het op orde brengen van de bedrijfsvoering. 
 
In de begroting 2019 hebben wij hierover het volgende opgenomen:
 



Strategische PersoneelsPlanning (SPP)
We hebben in het voorjaar van 2018 de strategische personeelsplanning 2018 
–  2022  opgesteld.  De  strategische  personeelsplanning  (SPP)  vormt  een 
belangrijke basis om de juiste personen, op het juiste moment, op de juiste 
plaats in de organisatie aanwezig te hebben om de werkzaamheden
uit te voeren. Met behulp van een SPP ontstaat aldus inzage in het huidige 
personeelsbestand en wordt inzichtelijk wat de behoefte aan personeel is op 
de korte en middellange termijn. Dit geeft de mogelijkheid om maatregelen te 
nemen om de gewenste (interne) mobiliteit te ondersteunen. Op deze manier 
biedt een SPP een handvat om richting het huidige college aan te geven welke 
accenten en doelstellingen binnen de bestaande organisatie kunnen worden 
gerealiseerd en waarvoor extra middelen beschikbaar zullen moeten worden 
gesteld. 
 
De strategische personeelsplanning 2018 – 2021 is opgesteld om een inzicht 
te krijgen in de huidige organisatie en organisatieontwikkeling die we voor de 
komende jaren voorzien. Concreet geeft het SPP inzicht in:
1. De vaste formatie die benodigd is voor wettelijke (niet‐beïnvloedbare) 

taken in de periode 2018 – 2021 (regulier/cyclische taken). De basis op 
orde maakt hier onderdeel van uit;

2. De  vaste  formatie  die  flexibel  inzetbaar  is  in  de  jaren 2018 –  2021 
(expertisecentrum);

3. De  benodigde  externe  tijdelijke  inzet  met  als  dekking  het 
frictiekostenbudget.

 
Tevens draagt deze SPP bij aan de realisatie van de organisatievisie Koers!.  
Oftewel  de  vorming  van  een  kernbezetting  met  een  flexibele  schil;  met 
generalisten in plaats van specialisten in een participatieve werkomgeving.
 
Vertrekpunt
Vanaf 2010 is de bedrijfsvoering geconfronteerd met diverse taakstellingen, 
onder  meer  om  te  bewaken  dat  de  meerjarenbegroting  materieel  sluitend 
bleef.  In  de  periode  2010  –  2014  is  de  opgelegde  taakstelling  van  €  1,8 
miljoen gerealiseerd. Vanaf de begroting 2015 zijn aanvullende taakstellingen 
op de bedrijfsvoering gelegd, oplopend van € 200.000 in 2015 naar 1,3 miljoen 
in 2018. Totaal is binnen de bedrijfsvoering in de periode 2010 – 2018 een 
taakstelling gerealiseerd van € 2,9 miljoen. Dit is de ‘ingeboekte’ taakstelling. 
Daarnaast  is  de  bedrijfsvoering  geconfronteerd  met  de  ‘plus’  op  de 
taakstelling. Deze had betrekking op dienstverbanden die gedekt werden uit 
projectgelden.  Een  deel  van  de  projecten  wordt  inmiddels  gedekt  uit  de 
bedrijfsvoeringsmiddelen.  Het  risico  op  dienstverbanden  zonder  dekking  is 
daarmee verminderd.  Ook hebben we te  maken gehad met  nieuwe taken, 
zoals de implementatie van het nieuwe zaaksysteem, digitaal werken (BWT) 
en  de  archiefwet  waarvoor  extra  capaciteit  benodigd  was.  Deze 
capaciteitsuitbreidingen zijn opgelost binnen de bedrijfsvoeringsmiddelen.
 
Investeren in een toekomstbestendige organisatie
Al  deze  ontwikkelingen  samen  maken  dat  de  organisatie  op  dit  moment 
dusdanig onder druk staat,  dat  onvoldoende invulling kan worden gegeven 
aan de doelstellingen van Koers! en de taakuitbreidingen voortkomende uit 



wet‐ en regelgeving op termijn niet meer geborgd kunnen worden. Er is aldus 
een impuls nodig om de organisatie te worden die wij voorstaan. Dit betekent 
onder  meer  goed  werkgeverschap,  op  basis  van  maatschappelijk 
verwantwoord ondernemen, waarbij ingezet wordt op een brede inzetbaarheid 
van onze medewerkers en projectmatig werken. In deze begroting is daarom 
een bedrag van € 500.000 opgenomen om de kwaliteit van de organisatie op 
het gewenste niveau te brengen en te houden.
 
Dit betekent echter niet dat wij pas vanaf 2019 de organisatie op orde hebben 
gebracht.  De  reserve  bedrijfsvoering,  die  op  1-1-2018  een  stand  van  € 
992.000 had, gaf ons de mogelijkheid om in 2018 te starten met het op orde 
brengen van de organisatie  en daarnaast  investeringen te  dekken die  een 
bijdrage  leveren  aan  het  (versneld)  realiseren  van  de  doelen  uit  de 
organisatievisie  Koers!  en  die  passen  binnen het  collegemanifest.  In  2018 
hebben  wij  uit  de  reserve  bedrijfsvoering  (waaraan  het  ‘tekort’  op  de 
bedrijfsvoering in 2018 is onttrokken) onder meer investeringen in zaakgericht 
werken  gedaan  en  zijn  functies  die  incidenteel  gedekt  werden  structureel 
gemaakt. Ook heeft SPP 2018 ertoe geleid dat op een aantal terreinen een 
uitbreiding van de formatie heeft plaatsgevonden. Dit betreft onder andere een 
uitbreiding van het management en aanvullende capaciteit bij communicatie, 
juridisch,  burgerlijke  stand,  gemeentewerken  en  ruimtelijke  ordening.  Deze 
functies  zijn  al  in  2018  opengesteld.  De  kosten  zijn  ten  laste  van  de 
bedrijfsvoering  gekomen.  Deze  werkwijze  heeft  bijgedragen  aan  het  tekort 
2018, dat wij dus al hadden voorzien, en is ten laste gekomen van de reserve 
bedrijfsvoering.  

Samenwerking SDA-gemeenten
In de jaarrekening wordt een nadeel van € 220.000 gepresenteerd. Dit is een 
administratief-technische post, doordat in de begroting niet alle budgetten op 
de juiste post zijn gealloceerd. Dit is bij de begroting 2019 gecorrigeerd. Wij 
hadden dit bij  de jaarrekening anders moeten presenteren, zodat een beter 
inzicht was geboden.

Minder uren naar projecten
In 2018 is rond € 166.000 minder aan projecten toegerekend dan voorzien bij  
de  begroting.  Deze  post  laat  zich  niet  altijd  even  goed  voorspellen  en  is 
bijvoorbeeld  mede  afhankelijk  van  de  stand  van  zaken  m.b.t.  de  diverse 
projecten en de ingediende initiatieven. 

53. P.152 heeft  u er zicht op hoeveel mensen die laaggeletterd zijn toe geleid 
werden naar het aanbod van de bibliotheek en hoeveel van hen daadwerkelijk 
werden “geholpen” in het verslag jaar?

Antwoord:
De bibliotheek heeft een aanbod van boeken voor mensen die moeite hebben 
met lezen. De bibliotheek weet niet hoeveel gebruik daarvan gemaakt wordt.

54. p159;: gebiedsgericht werken 50.000, dit is de pilot die de PvdA per motie had 
aangevraagd in kader van ’nieuw beleid 2016-2018’. Wat is er met dit geld 
gebeurd?



Antwoord:
Dit  budget  is  ingezet  om  waar  dat  nodig  is  in  het  extra  faciliteren  van 
inwonersinitiatieven in  wijken en de kleine kernen.  Het  in  2018 resterende 
incidentele  budget  is  meegenomen  naar  2019.  Hiervan  is  €10.000,- 
gereserveerd t.b.v. speelvoorzieningen  Ook hebben wij voor de organisatie 
van het voortraject en de informatiebijeenkomst over inclusie dit geld ingezet. 
 



VRAGEN D66 FRACTIE

55. Concrete resultaten/effecten missen we.  
Beleid en projecten waaraan afgelopen jaar is gewerkt zijn verantwoord in het 
jaarverslag.  Wat  wij  geregeld  missen is  een  verband  tussen  resultaten  en 
doelen de we als gemeente willen behalen. Als voorbeeld kunnen we noemen: 
de 11 gezonde scholen (pagina 7), maar ook “Op Struun” door het college 
(pagina 14). 
a) Veel  projecten  die  genoemd  zijn,  vinden  we  goede  projecten,  we 

missen alleen samenhang: Welke resultaten/effecten leveren deze op? 
Is dat te achterhalen? En hoe wordt dit bepaald? 

b) Daarnaast de vraag of er bij nieuwe projecten, waarbij het doel is om 
een effect te bereiken, een nulmeting is geweest? Of dat er cijfers van 
voor de start van een project en nadat begonnen is? 

c) Is  het  mogelijk  om  in  het  jaarverslag  de  effecten  van  bepaalde 
projecten/activiteiten/nieuw beleid te laten zien? 

Antwoord:
Beleidseffecten  zijn  niet  altijd  in  getallen  gemeten  of  aanwezig,  en  ook 
nulmetingen zijn niet altijd aan de voorkant uitgevoerd. Het betekent niet dat er 
geen beleidseffecten zijn, maar het is lastig om aan te geven wat het effect 
daadwerkelijk is, en of je dat terug kunt vinden in gezondheid, vertrouwen, 
leefbaarheid of andere zaken. 

56. Bij Hoofdstuk 3 Economie (pagina 20)
a) Kan het college aangeven hoeveel subsidie uitgekeerd is aan de TIP-

kantoren in Eelde en Vries?
b) Op 28 oktober 2013 is besloten dat de subsidie tot 1 januari 2015 zou 

worden verstrekt. Op welke basis wordt over de jaren 2015-2017 nog 
subsidie verstrekt?

c) Pag.  22,  5.4:  Wat  wordt  bedoeld  met  de  verdere  ontwikkeling  van 
Marketing  Zuidlaren  (website/app/werkgroep  toeristische 
ondernemers?)

Antwoord:
a) € 10.800 (Eelde) en € 7.200 (vries)
b) Een evaluatie was destijds gepland in 2015, maar die evaluatie lijkt niet te 

hebben plaatsgevonden, waarna het beleid niet is aangepast. 
c) Het gaat om Marketing in Zuidlaren, en niet een aparte organisatie. Voor 

de marketing in Zuidlaren is een website gereed, net als een app groep en 
er is een werkgroep die fungeert als toeristisch adviesgroep Zuidlaren. Alle 
benoemde onderdelen zijn in 2018 dus gerealiseerd en van start gegaan.

57. Dienstverlening aan ondernemers (pagina 22)
Wat houdt de dienstverlening aan ondernemers precies in? 

Antwoord:
Wij  hebben  een  loket  en  een  bedrijven  contact  functionaris,   waar  we  de 
vragen die ondernemers hebben beantwoorden. Wij gaan in 2019 werken om 



de behoeften van ondernemers verder in beeld te krijgen en komen daarna tot 
een uitvoeringsplan. 

58. BOR-niveau (pagina 26)
Is het mogelijk om dit  nog een keer aan nieuwe raadsleden uit  te leggen? 
Welke niveaus bestaan er, wat houden ze in en hoe zit het bij de gemeente 
Tynaarlo? 
Antwoord:
Het uitleggen van de Bor systematiek is altijd mogelijk. Graag via presidium 
laten lopen. BOR systematiek kent vijf niveaus, van zeer hoog via, hoog naar 
basis, laag en zeer laag. Wij onderhouden de buitenruimte  gemiddeld op een 
basis niveau, waarbij het in rapportcijfers gaat tussen een 5,5 en 7,4. Bij elk  
niveau hoort een maatregelenpakket en dus ook een financieel plaatje. 

59. Vitaal platteland (pagina 27)
Is het budget voor de weidevogels volledig gebruikt in 2018? Zo niet, waarom 
niet? 

Antwoord:
Ja, het budget is volledig gebruikt

60. Zonnepanelen op daken (pagina 37)
a) Kan het college aangeven om welke daken dit gaat en hoeveel m2 dit 

is? 
b) En hoeveel stroom het college denkt hiermee op te wekken? 
c) Kunt u aangeven in hoeverre de voorgestelde voorzienig (215k euro) 

voor de verduurzaming van de gemeentelijke panden zich verhoudt tot 
de totale verwachte investering. 

Antwoord A en B:
Het betreft de daken van de gymzaal Tynaarlo en dubbele sporthal Groote 
Veen. Op de gymzaal liggen 60 panelen met een opbrengst van 300 Watt 
piek, totaal 18.000 Watt piek (ca 93 m2). 

De opbrengst en oppervlakte van de PV cellen op de sporthallen Groote Veen 
is  nog niet  exact  bekend.  De opbrengst  is  in  ieder  geval  zodanig  dat  het 
gebouw daarmee tenminste energie neutraal (EPC=0) wordt.

Antwoord C:
Als  beslispunt  bij  deze  jaarrekening  wordt  voorgesteld  een 
bestemmingsreserve  á  215K  te  vormen  voor  extra  investeringen  t.b.v. 
duurzaamheid in de gemeentelijke gebouwen.

Met de nu concreet voorgestelde duurzaamheidsinvesteringen ten laste van 
deze  gevraagde  voorziening  wordt  voldaan  aan  de  wettelijke  minimum 
duurzaamheidseisen  en  nog  niet  aan  verdere  ambities,  zoals  uit  het 
klimaatakkoord.  We  zijn  momenteel  bezig  om  voor  onze  gebouwen  een 
meerjaren  duurzaamheid  planning  (MJDP)  op  te  stellen  met  als  einddoel 
energie neutrale en gas loze gebouwen te hebben. Pas na het opstellen van 



deze  planning  hebben  wij  zicht  op  de  totale  hoogte  van  de  daarvoor 
benodigde investering.

61. Weerstandsvermogen algemeen (pagina 53)
a) Bij het weerstandsvermogen wordt gekeken naar (financiële) risico’s die 

een gemeente loopt. Maar er wordt blijkbaar géén rekening gehouden 
met de kans dat dit  risico voorkomt. Als je kijkt  naar het bedrag dat 
meegenomen wordt voor PBH (het gaat om het voorbeeld), wordt dus 
ingeschat  dat  de  kans  100%  is  dat  de  opbrengst  50%  is.  Vraag: 
waarom  wordt  niet  meer  rekening  gehouden  met  de  kans  dat  iets 
gebeurt? 

b) Kentallen (pagina 56): is het mogelijk om deze kengetallen af te zetten 
tegen geheel Drenthe of soortgelijke gemeenten, anders zeggen deze 
cijfers niets. Kan dit in de volgende jaarrekening geeffectueerd worden?

Antwoord A:
Bij iedere begroting en jaarrekening actualiseren wij de risico’s. We gaan na of 
er nieuwe risico’s zijn bijgekomen en/of risico’s vervallen. Van de risico’s die 
we lopen vindt een inschatting plaats van de omvang en ook van de kans dat 
het risico zich voordoet. Afhankelijk van de mogelijkheden om de risico’s te 
beheersen vindt vervolgens een correctie naar beneden plaats. Alle risico’s na 
correctie tellen wij op. Dat totaal is de benodigde weerstandscapaciteit. Voor 
de PBH is de omvang van dit risico afwijkend bepaald conform de systematiek 
van de overige grondexploitaties

Antwoord B:
Wij volgen het voorgeschreven format BBV. De waarden van de kengetallen 
van  de  gemeente  Tynaarlo  worden  afgezet  tegen  de  daarvoor  geldende 
normen. Overwogen kan worden om een volgend jaar deze nog af te zetten 
tegen andere Drentse gemeenten.    

62. Wat zijn fixe-leningen (pagina 60)? 

Antwoord: 
Fixe-leningen zijn leningen die aan het eind van de looptijd in één keer volledig 
worden afgelost.  Dit  soort  leningen zijn  ook wel  bekend als  aflossingsvrije 
leningen.

63. Waarom leningen zonder Hypothecaire zekerheid ipv met (pag 60.)?

Antwoord:
Bij  het  verstrekken  van  de  leningen  is  destijds  beoordeeld  dat  het  risico 
dermate  laag  was  dat  het  niet  nodig  was  een  hypothecaire  zekerheid  te 
vestigen. Jaarlijks wordt gemonitord hoe het risico zich ontwikkeld. Voor een 
aantal leningen geldt dat bij faillissement van de tegenpartij de panden aan de 
gemeente terugvallen. 

64. Afvalstoffenheffing en Rioolheffing (pagina 63). 



a) Op pagina 63 staat dat deze twee posten voor 100% kostendekkend 
zijn. Zou dit uitgelegd kunnen worden hoe tot dit percentage gekomen 
wordt? 

b) Klopt  het  dat  de  telling  kloppend  is  gemaakt  met  behulp  van 
onttrekkingen van of toevoegingen aan voorzieningen? 

Antwoord A:
100% kostendekkend betekent dat de inkomsten en de uitgaven gelijk zijn. Het 
tarief  wordt  berekend  aan  de  hand  van  geplande  investeringen, 
onderhoudslasten  en  overhead.  Wanneer  plannen  niet  volledig  worden 
uitgevoerd,  overstijgen  de  inkomsten  de  lasten.  Deze  inkomsten  worden 
ondergebracht in een voorziening en ingezet wanneer de lasten hoger zijn dan 
de inkomsten. Op begrotingsbasis heffen we niet  meer dan we aan lasten 
voorzien en daarmee zijn we 100% kostendekkend.

Antwoord B:
Dit klopt inderdaad, zie ook antwoord A. Door het werken met een voorziening 
worden schommelingen in de tarieven voorkomen.

65. Verbonden partijen (pagina 66 e.v.)
a) Wij missen informatie over Regio Groningen-Assen en ERD. Klopt dat? 

Krijgen we deze informatie op een ander moment? 
b) WPDA:  hoeveel  bijstandsgerechtigden  zijn  er  in  de  Gemeente 

Tynaarlo? En hoe verhoudt dit cijfer zich tov omliggende gemeenten en 
vorige jaren? 

c) Kan  het  college  aangeven  hoeveel  bijstandsgerechtigden  in  de 
gemeente  Tynaarlo  een  baan  door  bemiddeling  van  de  WPDA  bij 
MacDonalds/ Van der Valk Eelderwolde hebben gevonden? 

Antwoord A:
In  het  verleden  is  ervoor  gekozen  een  overzicht  op  te  nemen  van  al  de 
verbonden  partijen,  waarin  Tynaarlo  deelneemt,  maar  niet  alle  partijen 
uitgebreid toe te lichten in de paragraaf verbonden partijen. 
Wanneer uw raad het op prijs stelt, vullen wij het overzicht aan met informatie 
over alle verbonden partijen. Onze voorkeur heeft het hiermee te starten bij de 
begroting voor 2020 en verder. 

Antwoord B:
In de gemeente Tynaarlo waren er eind 2018 519 bijstandsgerechtigden.
In 2018 heeft het aantal uitkeringen in Tynaarlo zich als volgt ontwikkeld:



 
WPDA  geeft  in  haar  jaarrekening  2018  aan  dat  het  gemiddeld  aantal 
verstrekte  uitkeringen  in  Tynaarlo  hoger  uit  valt  dan  begroot.  Dit  heeft  te 
maken met het feit dat het aantal uitkeringen in Tynaarlo eind 2017 al boven 
de begroting lag. Hierdoor begon 2018 al ruimschoots boven de begroting. 
Gedurende het jaar is het aantal uitkeringen gedaald tot op het niveau van de 
begroting.

Vergelijking met WPDA gemeenten
In de gemeente Aa en Hunze waren er in 2018 374 bijstandsgerechtigden en 
in Assen 2.219.

Landelijke vergelijking
 



Bovenstaande grafiek komt van de website Tynaarlo in cijfers. Deze grafiek 
geeft  aan  dat  het  percentage  huishoudens  met  een  bijstandsuitkering  in 
Tynaarlo lager is dan gemiddeld in Nederland.

Antwoord C:
WPDA  participeert  in  de  Arbeidsmarktregio  Groningen/Noord-Drenthe. 
McDonald’s en Van der Valk Eelderwolde zijn vanuit hun locatie toebedeeld 
aan  de  gemeente  Groningen.  Er  wordt  niet  gekeken  vanuit  het  werkplein, 
maar  vanuit  de  werkgever  en  hoe  deze  vanuit  de  werkpleinen  zo  goed 
mogelijk gefaciliteerd kan worden. 
Uit  ervaringen  van  het  werkplein  komt  naar  voren  dat  het  moeilijk  is  om 
inwoners  te  vinden  voor  de  horeca.  Dit  kan  doordat  er  voor  arbeidsfitte 
inwoners  voldoende  mogelijkheden  zijn  buiten  de  horeca  of  dat  de 
werkomgeving niet geschikt is voor inwoners. 

66. Centrumplan Vries is opgeleverd (pagina 84)
a) Waar kunnen wij de afrekening van het project vinden? 
b) Is het binnen het krediet  gebleven? Dit geldt ook voor alle projecten 

vervanging riolering e.d. 

Antwoord:
Voor een overzicht van de bestedingen van alle kredieten verwijzen wij u naar 
bijlage 1 van de jaarrekening 2018. Hierin is het krediet Dorpsagenda Vries 
ook opgenomen. Het project is gereed het krediet is nog niet afgesloten, dit 
gebeurt in de jaarrekening 2019. 

67. Waar staat we nu (pagina 87)
Is het mogelijk dat het college met een overzicht komt van alle locaties en 
panden die eigendom zijn van de gemeente Tynaarlo, waar de komende jaren 
iets mee kan gaan gebeuren: verkopen, verhuur, verbouw, etc. ? Er worden nu 
een paar voorbeelden opgesomd. Een inzichtelijk overzicht ontbreekt. 

Antwoord:
De op pagina 87 genoemde locaties betreffen particulier  eigendom en zijn 
voorbeelden van locaties waarvoor de eigenaar een bouwplaninitiatief heeft. 
Het valt door ons niet aan te geven welke eigenaren van particuliere locaties in 
de toekomst een bouwplaninitiatief overwegen in te dienen. 

De  gemeentelijke  eigendommen  die  vrijkomen  en  welke  in  principe  zullen 
worden  afgestoten  zijn  opgenomen  in  het  plan  Maatschappelijk  Vastgoed 
zoals dat in januari 2018 aan uw raad is gepresenteerd. Over de stand van 
zaken van dit plan zullen wij uw raad direct na de zomervakantie schriftelijk 
informeren.

68. Lichtmasten (pagina 92)
Er wordt vermeld dat vervangende armaturen niet altijd energiezuinige LED-
armaturen hoeven te  zijn.  Kunt  u  dit  toelichten waarom niet  altijd  gekozen 
wordt voor LED-armaturen? 

Antwoord:



Zie het antwoord op vraag 41

69. Beheer vastgoedportefeuille (pagina 97)
Er  wordt  in  de  bespreking  voornamelijk  gesproken over  onderhoud en het 
afstoten van gemeentelijke panden. Maar in hoeverre wordt er geïnvesteerd in 
de gemeentelijke panden, bijvoorbeeld in het kader van verduurzaming?

Antwoord:
Voor alle aanpassingen (investeringen) ten behoeve van wet en regelgeving, 
gebruiker, duurzaamheid of kwaliteit verbetering zullen middelen aangevraagd 
moeten worden.  Zo zijn  nu middelen aangevraagd voor  wettelijk  verplichte 
duurzaamheidsinvesteringen.  Daarnaast  zijn  we  momenteel  bezig  om voor 
onze gebouwen een meerjaren duurzaamheid planning (MJDP) op te stellen. 
In  de  MJDP  worden  verdere  ambities,  zoals  het  klimaat  akkoord,  in  een 
meerjaren  investeringsplan  gezet  met  als  eind  doel  energie  neutrale  en 
gasloze gebouwen. Pas na het opstellen van deze planning hebben wij zicht 
op de totale hoogte van de daarvoor benodigde investering. Bij  nieuwbouw 
wordt al uitgegaan van energie neutraal en gasloos. 

70. De Bronnen (pagina 126) zijn voor 5,44 mio afgewaardeerd. Misschien is het 
heel logisch, maar dit wordt nergens uitgelegd. Is het mogelijk om dit uit te 
leggen waarom er een afwaardering van meer dan 80% plaats heeft gevonden 
in 2018? 

Antwoord:
Op basis van de uitgangspunten van het BBV zijn de gronden afgewaardeerd 
naar de agrarische waarde (conform vigerende bestemming) omdat daarvoor 
op dat moment geen concreet ontwikkelperspectief bestond.

71. Sport, cultuur en recreatie (pagina 151)
De lasten vallen lager uit  dan begroot en de baten zijn groter dan begroot 
waardoor er een positief resultaat van 320.000 is. Wordt dit geld in 2019 weer 
voor culturele activiteiten gebruikt  of  vloeit  dit  terug in de ARGI (algemene 
middelen)? 

Antwoord:
Voor 2019 is een budget beschikbaar gesteld in de begroting waarmee wij de 
ambities, taken en activiteiten in 2019 willen realiseren. Dit geld in 2018 vloeit 
terug naar de Algemene Middelen

72. Waarom zit er een verschil tussen de stand Arca op pagina 55 (10.687) en op 
pagina 185 (11.0289)? 

Antwoord:
Voor de berekening van het weerstandsvermogen is niet  het volledig saldo 
van de ARCA meegenomen (Zie ook de toelichting op pagina 52, asterisk 2).  
Dit  deel  betreffen  geoormerkte  gelden  voor  het  grondbedrijf  (€  342.230), 
hiermee sluit het saldo van de ARCA aan met het saldo op p. 185



73. BTW Rioolheffing en afvalstoffenheffing (pagina 192). Er wordt BTW hierover 
betaald. Klopt het dat dit bedrag door de rijksoverheid gecompenseerd wordt? 
Wordt  dit  exacte  bedrag  gecompenseerd  of  krijgt  de  gemeente  een  vast 
bedrag of percentage? Indien dit laatste, wat gebeurt er dan met het verschil? 

Antwoord:
De bedragen zoals opgenomen in de tabellen op pagina 63 zijn compensabel. 
Deze worden één-op-één gecompenseerd door het rijk.

74. Verantwoording gelden WMO en Jeugdzorg. 
a) Heeft  de  sociale  verzekeringsbank,  die  de  PGB  beheert,  al  een 

accountantsverklaring overlegd? 
b) En hebben zijn de PGB op een juiste wijze betaald? 
c) Hebben  alle  instellingen/instanties  alle  declaraties  over  2018  al 

ingediend? Zo nee, is er dan een inschatting te maken wat er nog gaat 
komen in 2019 over 2018?

Antwoord A: 
Ja,  de  financiële  verantwoordingen  over  2018  van  de  sociale 
verzekeringsbank voor zowel de onderdelen WMO en jeugd zijn voorzien van 
een accountantsverklaring.

Antwoord B:
Bij zowel de financiële verantwoording op de onderdelen is door de accountant 
een  controleverklaring  met  beperking  verstrekt.  Dit  betekent  dat   de 
accountant bij de controle fouten en onzekerheden heeft geconstateerd (er is 
teveel en/of te weinig pgb uitbetaald), dat dezen van dienaard zijn dat de bij de 
verklaring een beperking afgegeven wordt, maar dat zij  niet dusdanig groot 
waren  dat  er  een  afkeurende  verklaring  verstrekt  is.  De  verklaringen  zijn 
afgegeven over de totale (landelijke) productieverantwoordingen van de SVB 
en niet specifiek de gemeente Tynaarlo. 

Antwoord C:
De meeste organisaties hebben hun declaraties ingediend voor zorg in natura 
en daarbij een accountantsverklaring toegevoegd. Voor de declaraties die nog 
niet ingediend zijn is een inschatting gemaakt op basis van de verplichtingen 
en ervaringscijfers over de uitputting van deze verplichtingen ( bij de WMO-
verstrekkingen  is  de  inschatting  dat  95%  van  de  verplichtingen  door  de 
zorgaanbieders gefactureerd wordt,  voor jeugd is dit  percentage 90).  In  de 
jaarrekening 2018 is op basis van dit  uitgangspunt een totaalbedrag van € 
603.000 opgenomen aan nog te ontvangen declaraties over 2018 per begin 
2018. Deze raming is afgestemd met de accountant.



Aanvullende vragen GroenLinks fractie
75. Blz 16: Wet aanpak woonoverlast (art. 151d gemeentewet); met de wijziging 

AVP  heeft  Burgemeester  meer  bevoegdheid  gekregen  om 
gedragsaanwijzingen  te  geven  aan  overlastgevers  in  zowel  huur-  als 
koopwoningen. 

 Hoe vaak heeft de Burgemeester in 2018 gebruik gemaakt van deze 
bevoegdheid?

Antwoord:
In 2018 niet. Overigens geldt deze bevoegdheid in Tynaarlo pas vanaf 01-01-
2019.

76. Blz 23: Voortgang accommodatiebeleid; Punt 2: In Tynaarlo is er sprake van 
vertraging. 

 Wat is de reden van vertraging en waarom wordt dat niet benoemt?

Antwoord:
Het  schoolgebouw  en  gymzaal  in  Tynaarlo  zijn  eind  maart  opgeleverd, 
momenteel  wordt  het  oude  schoolgebouw  gesloopt  zodat  het  terrein  en 
schoolplein  ingericht  kan  worden.  De  vertraging  ten  opzichte  van  de 
oorspronkelijke planning had verschillende oorzaken:

 Wijziging in de fundering doordat na sloop bestaande gebouwen daar 
de  grondslag  slechter  bleek  te  zijn  dan  op  eerder  gesondeerde 
plaatsen;

 Aanleg nuts voorzieningen;
 Door aantrekkende markt was levering van bouwmaterialen vertraagd.

De  vertraging  is  niet  verder  benoemd  in  de  Jaarrekening  omdat  wij 
verwachtten dat  de oplevering (voorjaar 2019) daardoor niet  in gevaar zou 
komen.

77. Blz.  23:  Passende zorgstructuur  op  scholen;  3e  zin:  Wij  verwachten begin 
2019 de resultaten van het onderzoek gereed te hebben. Daarna gaan we met 
de schoolbesturen in gesprek om de aanpak en de rollen van alle betrokkenen 
te bespreken.

 Begin  2019  is  reeds  gepasseerd;  zijn  de  onderzoeksresultaten  al 
binnen?  Zo  niet,  was  is  hier  de  oorzaak  van?  Zo  ja,  staan  er  al 
gesprekken gepland met de schoolbesturen? 

Antwoord:
De resultaten zijn binnen en worden nu besproken met de partijen die deel  
hebben genomen aan het onderzoek . Wij  verwachten dat dat leidt tot een 
definitief rapport dat voor de zomer gereed is. 

78. Blz 100: Integriteitsbeleid; professioneel vakmanschap.
 We  lezen  welke  inzet  de  gemeente  heeft  gepleegd  vanuit 

integriteitsbeleid,  omdat  er  niets  vermeld  staat  over  een  uitvoerige 
gedragscode vroegen wij ons af of de gemeente deze wel heeft en of 
die ook wordt gehanteerd. 



Antwoord:
We  hebben  een  gedragscode  integriteit  voor  ambtenaren  en  daar  wordt 
aandacht  aan  besteed  via  onder  andere  de  gesprekkencyclus  die  wordt 
gevoerd  met  medewerkers.  Nieuwe  medewerkers  ontvangen  ook  deze 
gedragscode bij  in diensttreding. De gedragscode is gepubliceerd via onze 
intranetomgeving.

79. Blz 154 +Blz 155 Taakveld 6.72 Maatwerkdienstverlening 18 -  en taakveld 
6.82 Jeugdhulp geescaleerde zorg.

 Bij taakveld 6.72 lezen wij dat bij maatwerkdienstverlening van 18- er 
sprake is van een voordeel van €541000 tav de lasten. Bij de taakveld 
6.82 jeugdhulp geescaleerde zorg zien we een nadelig resultaat van 
€754000. Is hier sprake van een causaal verband? Oftwel; te weinig 
zorg  geboden (=voordeel  tav  lasten)  met  als  gevolg  hoger  instroom 
geescaleerde zorg (= meer kosten dan begroot). 

Antwoord: 
De budgetten voor de verstrekkingen geëscaleerde jeugd (6.82) zijn volledig 
geraamd op  het  taakveld  maatwerkdienstverlening  (6.72).  Dit  betekent  dat 
voor een beoordeling van budgetonder- en overschrijdingen alleen uitspraken 
gedaan kunnen worden over de onder- en overschrijdingen van de optelsom 
van beide taakveldbudgetten. Er kan derhalve niet geconcludeerd worden dat 
er sprake is van te weinig aangeboden zorg waardoor sprake zou kunnen zijn 
van een hogere instroom van geëscaleerde zorg.


